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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 28.05.2024r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 18:45 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Natasza Ksobiak 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

5. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

6. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami   - Donata Lisowska 

W części posiedzenia uczestniczyła w zastępstwie Dyrektora Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Więcborku, Specjalistka ds. Gospodarki Odpadami p. Joanna 

Tereszkiewicz. 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów p. Krzysztof Sławek. 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych  

i przypomniał porządek obrad posiedzenia, który obejmował: 

Porządek obrad: 

 

1. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów. 

2. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego. 

3. Wybór Zastępcy Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 

lat oraz odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej położonej w Więcborku. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na 

terenie Gminy Więcbork w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXII/497/24 z dnia 27 

marca 2024 r. w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew 
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wchodzących w skład pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – 

Borzyszkowo”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie 

gminy Więcbork. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie aktualizacji „Programu usuwania azbestu i 

wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Więcbork”. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Więcborka. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 

2024. 

11. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka, dotyczącego wykonania 

budżetu Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz 

sprawozdań finansowych jednostek gminnych za rok 2023 – zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023. 

12. Sprawozdanie Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku dotyczące 

działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork w tym informacji o 

kosztach ww. działalności za rok 2023. 

13. Sprawy różne. 

Do przesłanego radnym porządku obrad zaproponowano wprowadzenie, jako pkt 11  pozycji 

„Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork”. 

 

W związku ze zmianą następuje korekta numeracji punktów porządku obrad. Pozostałe 

punkty przyjmują numerację dalszą. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

Porządek obrad: 

 

 

1. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów. 

2. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego. 

3. Wybór Zastępcy Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat 

oraz odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej położonej w Więcborku. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na 

terenie Gminy Więcbork w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXII/497/24 z dnia 27 marca 

2024 r. w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew wchodzących w 

skład pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie 

gminy Więcbork. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie aktualizacji „Programu usuwania azbestu i 

wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Więcbork”. 
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9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Więcborka. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

12. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka, dotyczącego wykonania 

budżetu Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz 

sprawozdań finansowych jednostek gminnych za rok 2023 – zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023. 

13. Sprawozdanie Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku dotyczące działu 

wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork w tym informacji o kosztach ww. 

działalności za rok 2023. 

14. Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

Obecnych 14 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Komisji przystąpił do realizacji przyjętej 

tematyki posiedzenia. 

 

W trzech pierwszych punktach dokonano wyboru Zastępców przewodniczących Komisji; 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

 

Przewodniczący Komisji doprecyzował, że na poszczególne kandydatury głosują wyłącznie 

radni wchodzący w skład danej Komisji. 

  

 

Komisja Budżetu i Finansów: 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Sławek zaproponował kandydaturę radnej Beaty 

Lidy. Radna jest doświadczonym samorządowcem, osobą kompetentną, która jego zdaniem 

bardzo dobrze spełni się w tej roli. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy radna wyraża zgodę na kandydowanie. 

 

Radna wyraziła zgodę na kandydowanie 

 

Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący zarządził głosowanie  

 

Obecnych 8 radnych 

 

Kandydaturę przyjęto jednogłośnie 

 

 

 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego: 
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Radny Jacek Kabattek zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja Wendy. Radny jest 

aktywnym rolnikiem i samorządowcem z wieloletnim doświadczeniem. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy radny wyraża zgodę na kandydowanie. 

 

Radny wyraził zgodę na kandydowanie 

 

Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący zarządził głosowanie  

 

Obecnych 8 radnych 

 

Kandydaturę przyjęto jednogłośnie 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu  i Spraw Społecznych: 

Radna Iwona Bonecka zgłosiła kandydaturę radej Sylwii Świerczewskiej-Łaznowskiej. 

Radna jest związana z oświatą – zarządza placówką specjalną w związku też ze specyfiką tej 

pracy bliskie jej są również sprawy społeczne. To osoba młoda pełna energii i entuzjazmu.   

Przewodniczący Komisji zapytał, czy radna wyraża zgodę na kandydowanie. 

 

Radna wyraziła zgodę na kandydowanie 

 

Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący zarządził głosowanie  

 

Obecnych 8/9 radnych 

 

Kandydaturę przyjęto jednogłośnie 

 

Kontynuując posiedzenie Przewodniczący Komisji, oddał głos Inspektor ds. Gospodarki 

Nieruchomościami p. Donacie Lisowskiej, która omówiła projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w Więcborku. 

 

Do Urzędu Miejskiego w Więcborku wpłynął wniosek mieszkańca, który jest opiekunem 

Koła Wędkarskiego „Złote Leszcze” i ma ciekawy pomysł na zagospodarowanie 

przedmiotowego terenu o powierzchni w przybliżeniu około 7000m², obejmująca staw – 

zbiornik wodny za Osiedlem BoWiD, tzw. „Suszynkowo”. Wnioskodawca planuje w roku 

2024 posprzątać teren, usunąć zakrzewienia, zamontować monitoring. W przyszłym roku 

teren miałby zostać ogrodzony i zaplanowano montaż kładki do połowu ryb. Docelowo obiekt 

wodny miałby służyć propagowaniu wędkarstwa wśród dzieci i młodzieży, jako akwen 

szkoleniowo-edukacyjny oraz miejsce do wypoczynku i miłego spędzania czasu przez dzieci  

i ich rodzin. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
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Radny Andrzej Wenda powiedział, że z tego, co wie obok zbiornika są działki ogrodowe 

mieszkańców. Chciał wiedzieć, czy ich właściciele korzystają z wody z tego zbiornika do 

nawodnienia upraw. 

Inspektor UM odpowiedziała, że tak się dzieje i potencjalny dzierżawca nie widzi problemu, 

aby dalej tak było.  

Radny Jacek Kabattek zapytał, jak ten akwen jest głęboki. W ostatnich latach, kiedy latem 

mamy do czynienia z długimi okresami suszy, pytaniem jest, czy prowadzenie wskazanych 

przez wnioskodawcę działań ma sens. 

Kierownik Referatu UM podał, że wnioskodawca planuje pogłębić, to łowisko od. 2m-3m. 

Obecnie akwen jest mocno zamulony. W tej chwili łowione ryb w tym miejscu jest jedynie 

szkoleniowe, gdyż złowione sztuki nie nadają się do spożycia /po złowieniu ryby są  

z powrotem wpuszczane do wody/.   

Radny Tomasz Bykowski uznał, że każda forma, która doprowadzi do urbanizacji terenu,  

o którym mowa, będzie dobra. Obszar w tej chwili jest mocno zaniedbany. Jeżeli pojawi się 

monitoring, a teren zostanie wykorzystany w prospołeczny sposób, to inicjatywa jest, jak 

najbardziej skazana na sukces. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 13 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Więcbork  

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków omówił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że projekt tej uchwały jest tożsamy z tym podjętym przez 

Rade Miejską poprzedniej kadencji 28 lutego 2024 r. Przypomniał, że Gmina Więcbork w 

2023 r. pozyskała dotację na ochronę zabytków z Rządowego Programu Ochrony Zabytków. 

Jest to pięć dotacji, które mogą być udzielone, między innymi parafiom na terenie gminy 

Więcbork. Z posiadanych informacji wynika, że potencjalni beneficjenci mają problemy 

dokumentacyjne, dlatego postanowiono wydłużyć termin składania wniosków. W 

przedmiotowym projekcie uchwały zmiana została sformułowana, cyt.: „W Uchwale Nr 

LXXI/487/24 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28 lutego 2024r. w sprawie określenia 

zasad udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na terenie Gminy Więcbork w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków zmianie ulega § 4ust. 5. w/w Uchwały, który otrzymuje następujące 

brzmienie: „Wniosek o udzielenie dotacji należy składać w terminie do 17 czerwca 2024 r.,  

w odpowiedzi na nabór ogłoszony przez Burmistrza Więcborka” – koniec cytatu. Jeżeli 

wnioski zostaną złożone, to jeszcze na sesji w miesiącu czerwcu podjęta zostanie uchwała 

dotycząca udzielenia dotacji. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
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Radny Wenda przyjął, że wskazany termin jest terminem ostatecznym, a wszystkie parafie 

są przygotowane do tego, aby te środki podjąć. 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że z proboszczami poszczególnych parafii rozmawiano już 

w ubiegłym roku, kiedy dowiedziano się, że taki Program ma zostać ogłoszony. Wówczas 

dano czas i poproszono proboszczów o złożenie do Gminy Więcbork zainteresowania 

wzięciem udziału w Programem i ewentualnie przedstawienie, na jakie prace konserwatorskie 

chcieliby przeznaczyć pozyskane środki. Gmina cały czas jest w kontakcie z księżmi i udziela 

wszelkich niezbędnych informacji i pomocy w przygotowaniu odpowiedniej dokumentacji. 

Dla Gminy istotne są dwa terminy, tj. otrzymana dotacja, zgodnie z ustawa o finansach 

publicznych, musi zostać rozliczona do końca tego roku, a kluczowym jest termin 29 lipca 

2024 r. , który mówi o ogłoszeniu przetargu lub postępowania zakupowego przez daną 

parafię. Termin ten określony został przez Bank Gospodarstwa Krajowego – kiedy otrzymuje 

się promesę wstępną jest określony termin, w którym należy rozpocząć postępowanie 

przetargowe. Stąd niezbędnym jest wyznaczenie terminu na 17 czerwca, Urząd Miejski 

pozostawia sobie czas 1,5 tygodnia na rozpatrzenie wniosków i ich skompletowanie  

i przedstawieni na sesji Rady Miejskiej w czerwcu, uchwały dotyczącej podjęcia i udzielenia 

dotacji konkretnym parafiom. Na dziś nie jest pewien, czy wszystkie parafie z tej możliwości 

skorzystają. 

Skład Komisji uzupełnił radny Mateusz Łański – obecnych 14 radnych 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Wenda mówił o konieczności wsparcia parafii przez Urząd Miejski w Więcborku  

w kwestiach proceduralnych. Był przekonany, że bez tej pomocy nie będą one w stanie same 

skompletować niezbędnych dokumentów i dobrze przygotować się do procedury 

wnioskowania o środki.  

Radna Beata Lida zapytała, co sprawia największe problemy parafiom w przystąpieniu do 

Programu.  

Burmistrz Więcborka zapewnił, że ze strony Gminy Więcbork udzielana jest wszelka 

możliwa pomoc zainteresowanym – potencjalnym beneficjentom Programu. Gdyby było 

inaczej, dziś nie proponowałoby Radnym kolejnej uchwały w rzeczonej sprawie. Podkreślił 

raz jeszcze, że termin 29 lipiec 2024 jest terminem zupełnie niezależnym od Gminy 

Więcbork. Kontaktując się z przedstawicielami Banku Gospodarstwa Krajowego, który jest 

operatorem całego przedsięwzięcia Gmina otrzymuje jednoznaczne odpowiedzi, że nie ma 

możliwości wydłużenia tego terminu. Każdy z podmiotów ubiegających się o dotację, 

powinien mieć przygotowany Program Prac Konserwatorskich. Sporządzenie takiego 

dokumentu, to konieczność zabezpieczenia określonych środków, czasu i osoby 

merytorycznej, która to przygotuje. W przypadku jednej z parafii brak takiego Programu  

w związku z czym bardzo prawdopodobne, że nie będzie mogła ubiegać się o te środki. 

Kluczowe są rozstrzygnięcia uzgodnień z konserwatorem i posiadanie odpowiedniej 

dokumentacji.  

Radna Iwona Bonecka przyjęła, że aby złożyć wniosek potrzebna jest koncepcja rozwoju 

parafii w porozumieniu z konserwatorem zabytków, a jeżeli takiej nie ma, to nie ma 

możliwości pozyskania środków. 
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Program Prac Konserwatorskich – doprecyzował Burmistrz Więcborka. Wspomniał 

również, że część parafii, w których cyklicznie prowadzono prace o podobnym charakterze 

taki dokument już posiada. Jest na pewno jedna parafia, która tego nie posiada, ale na to 

Gmina nie ma żadnego wpływu.   

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekty uchwał z zakresu ochrony środowiska przedstawił Kierownik Referatu Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

a) uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXII/497/24 z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie 

zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew wchodzących w skład pomnika 

przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”, 

 

Zmianie ulega załącznik uchwały z 27 marca 2024 r. w sprawie zniesienia formy ochrony 

pomnika przyrody dla drzew wchodzących w skład pomnika przyrody "Aleja Dębowa 

Runowo Krajeńskie - Borzyszkowo", który otrzymuje brzmienie jak w załączniku do 

niniejszej uchwały. Precyzując, zmiana wynika z konieczności sprostowania lokalizacji 

jednego z drzew, tj. wpisano, że jest to strona prawa, a powinna być to lewa strona. W wyniku 

analizy przeprowadzonej przez Wydział Nadzoru i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego  

w Bydgoszczy, która wykazała niniejsza nieścisłość. Aby móc poprawnie realizować 

postanowienia uchwały należy dokonać stosownej korekty pisarskiej.  

 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) w sprawie ustanowienia pomnika przyrody na terenie gminy Więcbork, 

 

 

Ustanawia się pomnikiem przyrody pojedyncze drzewo gatunku dąb szypułkowy – Quercus 

robur, o obwodzie pnia mierzonym na wysokości 130 cm wynoszącym 410 cm, rosnące na 

terenie działki o numerze 83/1, obręb ewidencyjny Więcbork 1, gmina Więcbork. 

Współrzędne geograficzne drzewa 53º 21' 26.399" N 17º 29' 19.643" E. Nadaje się nazwę 

pomnikowi przyrody – „Wacław”. 

Dotyczy, to dębu rosnącego na terenie Więcborka w pobliżu ronda w kierunku Suchorączka. 

Działka należy do Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego, od którego pozyskano 

stosowną zgodę oraz pozytywną opinię Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Drzewo. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radna Bonecka pytała, czy można określić wiek tego drzewa.  
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Kierownik Referatu UM odpowiedział, że nie podjęto próby ustalenia tego elementu  

w procedurze, ale zobowiązał się do przygotowania tej informacji na sesję w dniu kolejnym. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c) w sprawie aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest  

z terenu gminy Więcbork”. 

 

Coroczna aktualizacja Programu polega na zdjęciu ilości azbestu i wyrobów zawierających 

azbest, które zostały zdemontowane i zutylizowane w roku poprzednim i ujęciu wartości 

odpadu niebezpiecznego, który jest przedmiotem wszelkich dofinansowań w danym roku. 

Sytuacja na terenie gminy Więcbork wygląda tak, że w ewidencji widnieją 744 budynki, na 

których znajduje się 240 tys. m² azbestu. Stanowi, to około 6 tys. ton azbestu na trenie gminy 

Więcbork – około 24 ha. W roku 2024 realizowanych jest kilka programów w zakresie 

demontażu i utylizacji azbestu. Pierwszy program – już ukończony, to azbest z budynków 

gospodarczych, w ramach którego, rolnicy uzyskali dofinansowanie również na nowe 

pokrycie dachowe. Zebranych zostało 70 ton azbestu i jego zbiórka otrzymała 100% dotacji  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Drugim 

program obejmuje budynki mieszkalne i w ramach niego do Gminy Więcbork wpłynęło 35 

wniosków. Niestety wszystkie nie będą mogły być zrealizowane, gdyż pozyskano 

dofinansowanie na 53% zakładanych ilości, a termin realizacji do końca czerwca br. Jest 

zapewnienie, że w sierpniu będą informacje, czy pojawią się dodatkowe środki na realizację 

tego zadania. Z posiadanych środków skorzysta 7 beneficjentów, a 20-tu będzie czekało. 

Gmina Więcbork będzie monitowała w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu, aby do końca roku zrealizować transport i utylizację tego 

azbestu. Ponadto wydanych zostało 35 informacji rolnikom na drugi konkurs, gdzie jest 

możliwość dofinansowań na nowe pokrycia dachowe, te wnioski są w tym momencie  

w trakcie weryfikacji przez ARiMR. Projekt uchwały przewiduje aktualizację ilości azbestu, 

ilości wniosków oraz aktualizacja podstaw prawnych. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radna Iwona Bonecka poruszyła sprawę, która, jak podkreśliła, mocno zajmuje jej uwagę,  

a mianowicie budynki mieszkalne z pokryciem eternitowym, położone w centrum Więcborka. 

Radna dociekała, czy właściciele tych budynków nie maja prawa do dotacji, o której mowa. 

Kierownik Referatu UM  przypomniał, że obecnie są dwa konkursy. Pierwszy, w którym 

rolnik otrzymuje dofinansowanie na nowe pokrycie dachowe i drugi skierowany dla 

wszystkich – dla pozostałych właścicieli nieruchomości, w tym również dla właścicieli 

nieruchomości z terenu miasta. W tym drugim, powszechnym programie dotacja jest na 

demontaż, transport i utylizację, bez dotacji na nowe pokrycie dachowe. Niestety, aby 

przystąpić do Programu trzeba mieć w Księgach wieczystych uregulowane kwestie własności 

nieruchomości. Niestety na terenie miasta są nieruchomości, które nie mają tych spraw 

unormowanych. 
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Radny Wenda dopowiedział, że akurat rolnicy dostali możliwość otrzymania dodatkowych 

środków, ale tylko tam, gdzie prowadzą produkcję rolną. Nie do budynków mieszkalnych,  

a gospodarczych. 

Radna Anna Łańska chciała wiedzieć do kiedy, te wszystkie azbesty muszą zostać 

zdemontowane. 

Kierownik Referatu UM  powiedział, że data końcowa to rok 2032, czyli zostało niespełna 

osiem lat na realizację wymogu. 

Czy jeżeli określony został termin końcowy, to funkcjonuje zasada totalnej dobrowolności, 

czy istnieją jakieś środki perswazji typu: rozmowa, nakłanianie do dokonania wymiany – 

pytała radna Bonecka. 

Kierownik Referatu UM  wskazał, że Program realizowany jest przez Gminę Więcbork od 

wielu lat. Ponad 100 ton azbestu i materiałów zawierających azbest jest rocznie 

utylizowanych. Gmina jest liderem na terenie województwa kujawsko-pomorskiego. Sprawy 

te omawiane są na wszystkich zebraniach wiejskich, nagłaśniane są również na stronie 

internetowej Gminy Więcbork. Mieszkańcy gminy Więcbork wiedzą, ze jeśli w danym roku 

jest zamiar realizacji przedsięwzięcia związanego z pokryciem dachowym azbestowym, to  

w styczniu pojawia się wiele osób dopytujących o szczegóły dotyczące złożenia wniosku.  

Realizacja zadania jest przez cały rok, ale wniosek najlepiej złożyć w styczniu, gdyż konkursy 

ogłaszane są przez WFOŚiGW na wiosnę i wiadomo też, jak danego beneficjenta pokierować, 

aby mógł jak najwięcej skorzystać. Po raz pierwszy w tym roku te fundusze dedykowane na 

zadanie zostały ograniczone, ale ma nadzieje, że w sierpniu coś się zadzieje w kwestii 

zwiększenia środków, bo w innym razie zdjęty azbest zostanie złożony na paletach i będzie 

oczekiwał na środki niezbędne na jego transport i utylizację. Zapewnił, że Gmina zrobi 

wszystko, aby te środki uzyskać i jak najprędzej zdanie zrealizować. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka przedstawił 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Wywołanie takiej uchwały następuje każdorazowo przy rozpoczęciu kadencji burmistrza, co 

wynika wprost z przepisów o samorządzie gminnym i należy to do wyłącznej kompetencji 

rady miejskiej. W przedmiotowym projekcie powołano się również na zapisy ustawy  

o pracownikach samorządowych oraz Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych z 2021 r. Zaproponowana miesięczna stawka 

Burmistrza Więcborka to: 

 
1) wynagrodzenie zasadnicze w wysokości: 10.250,00 zł.;  

2) stawkę dodatku funkcyjnego w wysokości: 2.700,00 zł.;  

3) dodatek specjalny w wysokości 30 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego 

i dodatku funkcyjnego w wysokości: 3.885,00 zł.;  

4) dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia 

zasadniczego w wysokości: 2.050,00 zł 
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Ogólna kwota miesięcznego uposażenia Burmistrza Więcborka wynosi brutto 18.885, 00 zł.  

W stosunku do poprzedniego wynagrodzenia o niespełna 19,5%.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Tomasz Bykowski zapytał, czy wszystkie wymienione składniki wynagrodzenia są 

obligatoryjne dla tego projektu uchwały, tj. czy każdy z nich jest usankcjonowany przepisami 

prawa, czy też któryś jest uznaniowy i jako taki podlega opinii Rady. 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że wszystkie składniki wynikają wprost  

z przepisów prawa i są obligatoryjne: wynagrodzenie zasadnicze, dodatek funkcyjny, dodatek 

specjalny wynika z przepisów prawa, o którym wspomniał powyżej. Natomiast dodatek za 

wieloletnia pracę wynika z ustawy o pracownikach samorządowych. 

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby przed zaopiniowaniem projektu, Skarbnik 

Gminy Więcbork przybliżyła ogólną sytuację finansowa Gminy Więcbork, co da obraz pracy 

Burmistrza Więcborka.   

Skarbnik Gminy Więcbork wskazała, że w tegorocznym budżet został zaplanowany deficyt, 

czyli wyższe wydatki niż planowane dochody, ale takie budżety, od kiedy pamięta uchwalane 

są corocznie i nie jest to wyznacznik złej sytuacji, czy nadmiernych wydatków bieżących lub 

majątkowych. Praktyką ugruntowaną jest, że w trakcie realizacji budżetu, jeżeli pojawiają się 

oszczędności, przeznacza się je na zmniejszanie deficytu. Aktualnie jesteśmy na w pierwszej 

połowie roku, jeżeli chodzi o realizację budżetu i póki, co nie czuje, że jest to już ten moment 

na szukanie oszczędności i ich wskazywanie. Natomiast na przykładzie ubiegłego roku może 

powiedzieć, że pierwotnie deficyt na początku roku 2023 wynosił ponad 4.000.000, 00 zł, 

potem zwiększono go o ponad 900.000, 00 zł, co wynikało z konieczności realizacji zadania: 

„preferencyjna sprzedaż węgla”, a w trakcie roku ten deficyt  z kwoty ponad 5.000.000,00 zł 

zmniejszono do 1.690.000, 00  zł. Należy mieć na uwadze, że jedno, to założony plan jeżeli 

chodzi o deficyt, drugie – wykonanie planu. W tym względzie, pomimo, że te budżety były 

początkowo deficytowe i ten deficyt zmniejszano, praktycznie od wielu lat odnotowuje się na 

koniec roku wypracowanie nadwyżki budżetowej. Oznacza, to, że wypracowane dochody są 

wyższe od wydatków. Ubiegły rok zakończono nadwyżką nieznacznie przekraczającą 

500.000, 00 zł, a jeżeli cofnąć się do wykonań budżetów w latach ubiegłych, te nadwyżki 

budżetowe są wyższe. Ważniejsze od nadwyżek budżetowych są w budżecie Gminy 

nadwyżki operacyjne, gdyż przy uchwalaniu budżetu bardzo ważna jest zasada, która 

warunkuje uchwalenie budżetu, iż wydatki bieżące muszą być mniejsze od dochodów 

bieżących. Ustawodawca daje również możliwość powiększenia kwoty dochodów bieżących 

o kwotę nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych, co również w przypadku Gminy Więcbork 

dawało spory margines bezpieczeństwa, przez to że nadwyżki te były wypracowane. Jedno, to 

plan, bo ten zdecydowanie do końca roku 2023 w ostatnich latach był mocno inwestycyjny  

i obfitujący w dużą ilość pozyskiwanych środków zewnętrznych. Gdyby brać wówczas stricte 

wydatki bieżące do dochodów bieżących, występował niestety deficyt operacyjny. Jednakże 

uwzględniając w tym względzie nadwyżki z lat ubiegłych był, to bezpieczny bufor, dający 

możliwość uchwalenia budżetu i względnie bezpiecznej jego realizacji. W administracji 

publicznej nie ma możliwości nie monitorowania działalności finansowej praktycznie na 

każdym etapie. Bieżący rok jest pod względem deficytu operacyjnego zupełnie bezpieczny, 

ponieważ od początku jego uchwalenia w planie nie ma deficytu operacyjnego. Biorąc pod 

uwagę dochody i wydatki bez wystąpienia nadwyżki w budżecie jest wartość dodatnia, a to 

daje bezpieczeństwo. Jeżeli chodzi o planowane wydatki, to duża część środków została 



11 
 

pozyskana na działania inwestycyjne. Oczywiście działalność inwestycyjna nie może 

odbywać się kosztem działalności bieżącej, przede wszystkim kosztem codziennej realizacji 

zadań własnych. W ocenie Skarbnik Gminy, pomimo, iż na ten rok znacząco, po raz kolejny 

wzrosło minimalne wynagrodzenie i za chwilę ponownie wzrośnie, co każdorazowo wymusza 

potrzebę waloryzacji nie tylko wynagrodzeń minimalnych, ale też wynagrodzeń innych 

pracowników w celu zachowania odpowiedniej relacji pomiędzy obowiązkami  

i odpowiedzialnością, jaką oni ponoszą, w tym roku trzeba zmagać się z wysokimi cenami 

paliwa i energii, co pośrednio przekłada się na koszty zakupu usług, plan finansowy na rok 

2024 jest zabezpieczony. Z dużą uwagę Skarbnik obserwuje wykonanie z zakresu bieżącego 

utrzymania dróg gminnych, a ma to związek z bardzo mokrą aurą na początku, która 

spowodowała dużą ilość koniecznych szybkich i dość kosztownych interwencji. To z kolei 

wpłynęło na znacznie wyższe wykonanie w tym dziale nieproporcjonalne do upływu czasu, 

ale jest to wydatkowanie uzasadnione. W zamianach przygotowanych na posiedzenie bieżącej 

Komisji zaproponowany zostanie w tym konkretnym dziale wzrost wydatków (utrzymanie 

dróg). Skarbnik liczyła, że ta zmiana spotka się ze strony radnych z przychylnością  

i zrozumieniem. Poza tym Gmina zawsze stara się znaleźć środki niezbędne dla 

funkcjonowania szkół, opieki społecznej i na realizację zadań własnych. 

Radny Wenda chciał wiedzieć, czy od ostatnie wymuszonej przepisami prawa zmiany  

w uposażeniu Burmistrza wynoszącej 80%, obecna zmian to tyle samo %. 

Troszeczkę więcej – odpowiedział Zastępca  Burmistrza Więcborka. Kontynuując 

wskazał, żeby radni analizując projekt uchwały mieli na uwadze, że to nie tylko suche liczby, 

ale zawsze określony zakres odpowiedzialności i zaangażowania w wykonywanie 

powierzonych obowiązków. Burmistrz nie pracuje tylko od 7:00 – 15:00, ale jest to niemal 

praca ciągła. Poza tym każda rzecz wykonywana przez pracowników, czy w ogóle organy 

Gminy, obciąża Burmistrza. To niewątpliwie też duży stres. Co zaś do kondycji budżetu 

Gminy Więcbork, to najbardziej wiarygodna i miarodajna jest opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w kwestii wykonania budżetu. Ona daje obiektywny obraz tego, co w tych 

finansach się dzieje. Po raz drugi bodajże z rzędu jesteśmy dumni z tego, co RIO wyraziło  

w przesłanej opinii.  

Burmistrz Więcborka zabierając głos w dyskusji powiedział, że ostatnia zmiana  

w przedmiotowym zakresie rzeczywiście była trzy lata temu choć wydaje się, że było to 

niedawno. Oczywiście nic nie stoi na przeszkodzie, żeby rada podejmowała uchwały w tej 

sprawie częściej, ale w dotychczasowej praktyce i w doświadczeniu samorządowym nie jest 

to stosowane. W poprzednich dwóch kadencjach taka uchwała była wywoływana na początku 

kadencji i wówczas, kiedy taką konieczność wymuszały zmieniające się przepisy prawa. 

Powiedział również, że od roku 2021 wynagrodzenia pracowników Urzędu Miejskiego  

i podległych jednostek (oprócz nauczycieli) wzrosły o 25,8 %. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały.  

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk. 

Skarbnik Gminy Więcbork tytułem wstępu, w szczególności dla radnych, którzy po raz 

pierwszy objęli mandat radnego, pokrótce przedstawiła specyfikę poszczególnych 
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parametrów budżetu, które będą omawiane każdorazowo przy wywołaniu uchwał 

dotyczących zmian w budżecie oraz zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Więcbork. Następnie w szczeblach przedstawiła oba projekty: 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Bydgoszczy nr DBD.803.5.2024 z dnia 14 maja 

2024 r. zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75113 na kwotę 108,00 zł  

z przeznaczeniem na przygotowanie i przeprowadzenie wyborów do Parlamentu 

Europejskiego zarządzonych na dzień 9 czerwca 2024 r. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.32.2024 z dnia 17 maja 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 4.726,00 zł z przeznaczeniem 

na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010, §4110 i §4120. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.32.2024 z dnia 17 maja 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2060) w rozdz. 85502 o kwotę 22.638,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację zadań z zakresu świadczeń wychowawczych. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4210. 

4. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: 

 

• stypendia i zasiłki dla uczniów z Ukrainy (pomoc przyznawana na podstawie art. 53 ww. 

Ustawy) w rozdziale 85415 zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290)  

o kwotę 2.952,00 zł. 

 

5. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów i wydatków w rozdziale 85295  

w związku z przystąpieniem do realizacji projektu partnerskiego z dofinansowaniem  

z budżetu środków UE pn.: „Kujawsko-Pomorska Teleopieka Etap I”. Kwota dofinansowania 

tego zadania na br. wynieść ma 37.483,00 zł. Po stronie wydatków plan wynosi 48.560,00 zł,  

z czego wkład własny Gminy wynosi 6.667,00 zł i zabezpieczony został poprzez przesunięcie 

tej kwoty z rozdziału 85214 §3110. Celem projektu jest zwiększenie dostępu do usług 

społecznych świadczonych w środowisku lokalnym w postaci usług opiekuńczych, pomocy 

sąsiedzkiej, wolontariatu opiekuńczego przy wykorzystaniu nowoczesnych technologii takich 

jak teleopieka dla 50 osób zamieszkujących na terenie Gminy Więcbork. Okres realizacji 

projektu: 01.01.2024 r. do 31.12.2026 r. 

6. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4210 zwiększa się plan o kwotę 50.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

do bieżącego utrzymania dróg gminnych i napraw taboru drogowego, 

• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 70.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

załadunku i transportu materiałów drogowych oraz usług wałowania dróg gminnych, 
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• w §6050 dokonuje się zmiany nazwy zadania, tj. dotychczasową nazwę „Budowa drogi 

gminnej nr 346 w Runowie Krajeńskim” zastępuje się nazwą: „Przebudowa drogi gminnej 

nr 346 w Runowie Krajeńskim”. Zmiana nazwy wynika z konieczności jej dostosowania 

do zakresu prac, 

• w §6050 dokonuje się zmiany nazwy zadania, tj. dotychczasową nazwę „Budowa drogi ul. 

Polna w Sypniewie” zastępuje się nazwą: „Przebudowa drogi ul. Polna  

w Sypniewie”. Zmiana nazwy wynika z konieczności jej dostosowania do zakresu prac. 

7. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203 pomiędzy §4300  

a §4220 o kwotę 1.000,00 zł w związku z planowanymi działaniami w Klubie „Senior+”. 

8. Zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 90001 §6050  

w zadaniu pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ul. Potulickich, 

Zamkowej i Biskupa A. Zebrzydowskiego w Więcborku” o kwotę 157.160,00 zł w związku z 

podpisaniem umowy z wykonawcą zadania i uzyskaniem niższej niż zakładano ceny. 

9. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w zakresie funduszu sołeckiego 

Sołectwa Witunia. Zgodnie z uchwałą nr 1/2024 Zebrania Wiejskiego z dnia 22.03.2024 r. 

środki na zakup mebli do świetlicy wiejskiej w Wituni (92109 §4210) w kwocie 16.800,00 zł 

przeznacza się na zakup kruszywa do bieżącego utrzymania dróg w sołectwie (60016 §4210). 

Na doposażenie świetlicy pozostaje kwota 3.200,00 zł na zakup urządzenia do czyszczenia 

podłogi. 

10. W planie finansowym wydatków w rozdziale 92695 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4210 i w §4260 zmniejsza się plan odpowiednio po 5.000,00 zł i o łączną kwotę 

10.000,00 zł zwiększa się plan w §4270 z przeznaczeniem na zakup usług konserwacji 

ślizgu na plaży oraz rowerów wodnych, 

• w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa miejsc rekreacji  

w Gminie Więcbork” na kwotę 32.750,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

dokumentacji technicznej i projektowej do w/w zadania. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Marek Kuś  prosił o przypomnienie kwoty dotyczącej wałowania i zagęszczania 

drogi. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że w pkt 6 uzasadnienia zapisano wzrost  

w palnie §4300 zakup usług na kwotę łączną 70.000, 00 zł. W zakres tej kwoty wchodzi 

załadunek, transport materiałów drogowych oraz wałowanie.  

Radny Kuś wskazał, że patrząc na kwotę usług w tym zakresie zastanawia się nad 

ekonomicznym uzasadnieniem zakupu wału, jako wyposażenia sprzętowego Gminy 

Więcbork. 

Skarbnik Gminy Więcbork mówiła, że należałoby po pierwsze zliczyć ile rocznie 

wydatkowane jest na wał i ile lat potrzeba, żeby ten wydatek zakupowy się zwrócił. Po drugi 

pojawiłby się na pewno problem operatora takiego sprzętu. Pracownik Gminy obsługuje wał, 

ale generalnie jeździ na równiarce, zatem jedne prace byłyby wykonywane kosztem innych 

prac. Trzeba, to poza kosztami zakupu, przemyśleć w sferze organizacyjno-logistycznej. 

Kwestią istotną i do rozwiązania byłby również sposób transportu sprzętu na miejsce prac.  

Radna Sylwia Świerczewska-Łaznowska zapytała o zmianę zapisu „budowa drogi” na 

„przebudowa drogi”, a konkretnie z czego ona wynika. Czy jest to spowodowane zmianą 

zakresu zadnia, czy potrzebnej dokumentacji. 
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Skarbnik Gminy Więcbork podała, że zakres zadania pozostaje taki sam, a zmiana wynika  

z konieczności doprecyzowania działania. Z budowa mamy do czynienia wówczas, kiedy  

w danym miejscu jej nie było i trzeba ją tworzyć od podstaw, łącznie z podbudową.  

W omawianym przypadku  ten element drogi, tj. podbudowa jest, nawierzchnia jest 

wytyczona, więc w grę wchodzi jej przebudowa.  

Radny Tomasz Bykowski odniósł się do nowego zadnia inwestycyjnego, a mianowicie 

„Budowa miejsce rekreacji” w zakresie wykonania dokumentacji technicznej i projektowej. 

Radny prosił o uściślenie, o jaką inwestycję w tym przypadku chodzi.  

Burmistrz Więcborka wskazał, że w ramach tego przedsięwzięcia (zadanie wprowadzone do 

realizacji z Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej). W najbliższym czasie realizowane 

będą dwa place zabaw: przy Szkole Podstawowej w Pęperzynie oraz przy Szkole 

Podstawowej w Jastrzębcu. Jednakże, to o czym mówił radny odnosi się do miejsc rekreacji  

w dwóch lokalizacjach. Pierwsza na Osiedlu BoWiD, druga rozważana to Nowy Dwór. Jeżeli 

chodzi o te przedsięwzięcia, to nie mają to być stricte place zabaw, ale miejsca wyposażone  

w urządzenia, tzw. parki linowe  wraz ze stacją naprawy rowerów. Wnioski będą składane 

jeszcze w tym roku na Konkurs ogłoszony przez Marszałka Województwa Kujawsko-

Pomorskiego w ramach Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej. Jeżeli Gmina Więcbork 

otrzyma środki, to realizacja inwestycji nastąpi w roku 2025.  

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

Obecnych 15 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

2024-2029  

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Aktualizacja Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork podyktowana jest, między 

innymi potrzebą wprowadzenia do dokumentu zadania polegającego na realizacji Kujawsko-

Pomorskiej Teleopieki. Zadanie, które ma być współfinansowane z budżetu Unii Europejskiej 

po stronie dochodów w latach 2024 – 2026 ujęta kwota dofinansowania, a po stronie wydatki 

określone limity wydatków w kwotach podanych w uzasadnieniu. Ponadto zwiększone 

zostają limity wydatków na zadani, które już w WPF jest ujęte, tj. na budowę drogi ulicy 

Ogrodowej w Wituni. W tym roku jest do wykonania kanalizacja deszczowa, natomiast  

w roku 2025 roboty drogowe. Jest to zadanie, które uzyskało na całość dofinansowanie  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg i tu po stronie dochodów umieszczona zostaje na rok 

2025 kwota dofinansowania, a w związku z tym łączna kwota wydatków na rok 2025 

zwiększy się do 1.300.000, 00 zł. 

 

Projekt uchwały nie wywołał dyskusji 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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Analizę sprawozdania Burmistrza Więcborka, dotyczącego wykonania budżetu Gminy 

Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdań finansowych 

jednostek gminnych za rok 2023 przeprowadziła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Więcbork wraz z informacja ostanie mienia 

komunalnego oraz sprawozdania finansowe jednostek gminnych – do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM zapytał ile lat Gmina musi spłacać zaciągnięty dług. 

Skarbnik Gminy Więcbork ostatnia seria wykupu obligacji przewidywana jest na rok 2027. 

Jest to kwota około 2.000.000, 00 zł rocznie ? – Przewodnicząca RM. 

Tak, teraz będzie to taka kwota. W tym roku zaplanowana jest kwota 1.700.000, 00 zł,  

w przyszłym około2.000.000, 00 zł – mówiła Skarbnik Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM zauważyła, że według niej większość opłat za nieruchomości oddane  

w użytkowanie wieczyste nie jest zaktualizowana i sugerowała, aby tą kwestię 

przeanalizować. Radna nawiązała też do pozycji nadwyżki budżetowej Gminy, która w latach 

ubiegłych była dość znacząca, teraz obserwowany jest jej spadek. W związku z tym prosiła  

o kilka słów komentarza. 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że nadwyżka w kwocie 500.000,00 zł, to kwota tylko za 

rok 2023. Po zatwierdzeniu sprawozdań kwota ta zostanie niejako dodana do nadwyżek  

z poprzednich lat i będzie finansowała spłaty posiadanych kredytów i pożyczeń. Ubiegły rok 

Gmina rozpoczynała deficytem w wysokości 4.194.000, 00 zł, następnie zwiększono go  

o 900.000, 00 zł, a zakończono na poziomie 1.600.000, 00 zł. W roku 2022 udało się zejść do 

planowane go deficytu w wysokości 180.000,00 zł. W ubiegłym roku nie wyglądało to tak 

korzystnie, bo po stronie wydatkowej umieszczono kwoty na realizację dużych inwestycji, 

między innymi świetlice w Wituni, Pęperzynie i Program „Cyfrowa Gmina”, a nie było 

środków po stronie dochodów i nie było możliwość, jak zejść. Niemniej pokryto cały deficyt 

1.600.000, 00 zł i jeszcze wypracowano 500.000, 00 zł nadwyżki, więc jest to też należy 

uznać za pozytyw. Jeżeli chodzi o aktualizację kwot za użytkowanie, to oczywiście sugestia 

radnej zostanie wzięta pod uwagę. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania Projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W kolejnej części posiedzenia omówiona została tematyka dotycząca działu wywozu 

nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork w tym informacji o kosztach ww. działalności 

za rok 2023. W imieniu Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku dane  

z tego zakresu przedstawiła Specjalistka ds. Gospodarki Odpadami ZGK w Więcborku  

p. Joanna Tereszkiewicz. 
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Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu – do wglądu w biurze RM oraz 

na stronie BIP Gminy Więcbork w zakładce Protokoły. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radna Brygida Migawa zgłosiła, że przy odbiorze odpadów segregowanych zabierane są 

worki pełne, ale pracownicy nie zostawiają pustych. Poza tym samochód jedzie główną ulicą  

i często nie skręca w boczne uliczki opróżnić wystawionych pojemników na odpady zielone, 

a te w okresie wiosenno-letnim są szybko zapełniane. Te sprawy sygnalizują jej mieszkańcy 

sołectwa Sypniewo, zatem prosiła, aby je przekazać pracownikom. 

 

Pani Tereszkiewicz zapewniła, że przekaże sugestie kierownictwu. 

 

Radny Andrzej Wenda pytał o dłużników, którzy nie płacą za wywóz odpadów.  

 

Pani Tereszkiwicz odpowiedziała, że jeżeli chodzi o opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, to jest ona uiszczana do Gminy Więcbork i tam należy szukać odpowiedzi na 

to pytanie.  

 

Radny Bykowski zapytał, czy byłaby możliwość rozważenia odbioru odpadów 

wielkogabarytowych dwa razy do roku. 

 

Pani Tereszkiewicz przypomniała, że taka możliwość już jest zapewniona. Jedna już się 

odbyła, kolejna zaplanowana jest we wrześniu. Poza tym jeżeli nie wystawi tego rodzaju 

odpadu w wyznaczonym terminie, zawsze może oddać go w Punkcie Selektywnej Zbiórki 

Odpadów w Dalkowie, ale to już własnym transportem.  

Radna Beata Kopta wspomniała, że istnieje aplikacja na telefon „Kiedy Śmieci”, która 

informuje o wywozie odpadów zmieszanych, segregowanych, a także o zbiórce odpadów 

wielkogabarytowych.  

Radna Sylwia Świerczewska – Łaznowska zauważyła, że w tym roku była znacznie niższa 

wartość zebranych odpadów wielkogabarytowych.  

Pani Tereszkiewicz potwierdziła, że zebrano tego odpadu mniej, ale jest to też efekt 

prowadzonych zbiórek. Coraz więcej osób się na nie zapisuje i duże tego odpadu udało się już 

odebrać wcześniej. Jest, to dogodna forma dla mieszkańca, odpad zabierany jest spod posesji.  

Radny Wenda przywołał sytuację nielegalnej wywózki i składowania śmieci, która  

w ostatnim czasie miała miejsce na terenie gminy Więcbork. Wyraził nadzieję, że osoba 

odpowiedzialna z nieprawidłowości poniesie stosowne konsekwencje. Jego zdaniem, takie 

rzeczy trzeba piętnować i głośno o tym mówić. 

Burmistrz Więcborka w pełni zgadzał się z przedmówca, zaznaczając, że jego oburzenie 

tym faktem jest ogromne. Zdarzenie zostało zweryfikowane, a sprawca i okoliczności 

ustalone. Rozmawiał również z Policją, gdyż uważa, że czyn nosi znamiona wysokiej 

szkodliwości społecznej, tym bardziej, że odpady są odbierane w ramach pobieranej opłaty. 

Rozmawiał z Kierownikiem Posterunku Policji w Więcborku o skierowanie sprawy do 

postępowania sądowego, aby nie skończyło się to tylko symbolicznym mandatem. Takie 

zachowania należy piętnować. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
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W sprawach różnych Przewodnicząca RM poruszyła kilka spraw organizacyjnych: 

• w związku z zamiarem zakupu tabletów dla radnych RM prosił o zgłaszanie, czy radny 

chce sam tablet, czy tablet wraz z Internetem, 

• przypomniała o złożeniu oświadczeń majątkowych w związku z objęciem mandatu 

radnego, 

• poinformowała, że skontaktował się z nią Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie 

Krajeńskim w sprawie organizowanej imprezy charytatywnej na przeszczep wątroby dla 

chorej dziewczynki. Impreza ma odbyć się 23 czerwca br. Od 8:00 – 13:00 ma molo  

w Sępólnie Krajeńskim. Wszystkie rady miejskie plus Rada Powiatu w Sępólnie 

organizują zawody wędkarskie dla drużyn z poszczególnych samorządów. Po otrzymaniu 

oficjalnego pisma, zostanie ono rozesłane do radnych celem potwierdzenia obecności na 

imprezie. 

Przewodniczący Komisji w imieniu jednego z mieszkańców Wituni zgłosił problem  

z odprowadzeniem wody przy świetlicy wiejskiej w Wituni. Pytał, czy sprawa jest znana. 

Burmistrz Więcborka przyznał, że sprawa jest znana, ale nie jest to tyle problem 

odwodnienia, co odprowadzenia nadmiaru wody po obfitych opadach deszczu. Okazuje się, 

że teren - podłoże gruntowe, pomiędzy świetlicą, a sąsiadującą z nią firmą jest gliniaste  

i woda nie wsiąka. W tej sytuacji brane są pod uwagę dwie możliwości, albo pogłębienie 

terenu i zrobienie stawu, lub, co jest bardziej prawdopodobną opcją, przy okazji planowanej 

budowy kanalizacji deszczowej wzdłuż ulicy Ogrodowej, spięcie również tej części wsi. 

Radny Antczak pytał, czy odbył się już przetarg na  wykonanie drogi do Osiedla po byłym 

PGR.    

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że mieszkańców raczej bardziej interesuje, to, czy 

droga będzie zrobiona, czy nie. Zgodnie z założeniami budżetowymi w tym roku jest do 

realizacji ta droga, a jeżeli chodzi o kwestię procedury przetargowej, ten przetarg jeszcze nie 

został uruchomiony. Należy uzbroić się w cierpliwość i oczekiwać wykonania zadania. 

Radna Brygida Migawa z kolei zapytała, kiedy będzie wykonany remont Ośrodka Zdrowia 

w Sypniewie. 

Burmistrz Więcborka podał, że najbardziej precyzyjna odpowiedzią jest, że w roku 2024.  

W tym przypadku również musi wpierw nastąpić ogłoszenie przetargu i wyłonienie 

wykonawcy. Przy tej okazji wspomniał również o wszystkich przetargach, które już w tym 

roku zostały przeprowadzone, bądź ogłoszone. 

Radny Wenda stwierdził, że nie ma wątpliwości, co do tego, czy ten remont się odbędzie, ale 

obawy, czy będą tam realizowane świadczenia zdrowotne. 

Radna Brygida Migawa wskazała, że trzy razy w tygodniu jest lekarz przyjmujący 

pacjentów.  

Burmistrz Więcborka mówił, że temat dostępności usług medycznych był wielokrotnie 

poruszany. Największym wyzwaniem w tej materii są lekarze, a właściwie ich brak. Coraz 

częściej osoby zarządzające POZ mają dylemat z obsadą medyczną konkretnych placówek.  

W tym miejscu poprosił też Przewodniczącą Komisji /…/ Zdrowia o wywołanie tematu na 

posiedzeniu, którejś z Komisji i zaproszenie przedstawicieli placówek POZ z terenu gminy 

Więcbork. Temat ten już niegdyś był wywoływany, ale może warto do tych spraw wrócić. 
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Radny Tomasz Bykowski zgłosił, że w gronie nauczycieli, rodziców i uczniów Szkoły 

Podstawowej Nr 1 analizowano możliwość zatrudnienia w okolicy ww. Szkoły, a konkretnie 

na rondzie, osoby przeprowadzającej dzieci przez przejście dla pieszych, tj. opiekuna, który 

obecnie funkcjonuje przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku, a być może nie będzie 

miał już pracy po zamontowaniu sygnalizacji świetlnej. Póki, co na rondzie nie doszło do 

żadnego wypadku, czy kolizji, ale ruch jest coraz większy z dużą ilością samochodów 

ciężarowych i osobowych. Do tego dzieci, bo chodzi głownie o dzieci młodszych klas (I-III), 

często przemieszczają się bez opieki osoby dorosłej i takie wsparcie byłoby wskazane. 

Radna Beata Kopta pytała o termin uruchomienia sygnalizacji świetlnej przy SP Nr 2  

w Więcborku 

Burmistrz Więcborka deklarował rozpatrzenie wniosku radnego, niemniej sytuacja, jeżeli 

chodzi o ulicę Wyzwolenia i wspomniane rondo jest diametralnie różna. Przy ulicy 

Wyzwolenia jest jedno przejście, z kolei przechodząc przez przejście w okolicy ronda na ulicę 

Gdańską, tych przejść jest więcej. Oczywiście temat zostanie rozważony. Jeżeli chodzi  

o uruchomienie sygnalizacji, to wiadomo już, że w ubiegłym tygodniu została podpisana 

umowa z ENEA na założenie licznika, który jest niezbędny do włączenia prądu. Zatem jest 

nadzieja, iż na przestrzeni miesiąca te światła zostaną uruchomione. 

Radny Marek Kuś nawiązał do wcześniej poruszonego tematu Ośrodka Zdrowia  

w Sypniewie. Radny Chciał wiedzieć, czy planowany remont obiektu obejmuje również 

ocieplenie budynku. 

Burmistrz Więcborka potwierdził, że mowa tu o termomodernizacji budynku, stanowiącym 

zakres podstawowy zadania. Ponadto przy wejściu zaplanowano montaż dźwigu dla osób 

niepełnosprawnych. Wcześniej rozważano montaż specjalnego podjazdu , ale z uwagi na dużą 

różnicę poziomów (podjazd musiałby być bardzo długi), ta opcja nie wchodzi w grę.   

Radna Iwona Bonecka wniosła trzy sprawy dotyczące Osiedla BoWiD.  

• W imieniu grupy kierowców, mieszkańców ww. Osiedla prosił o interwencję w sprawie 

parkowania aut przy drodze wyjazdowej z Osiedla na ulice Wojska Polskiego (chodzi o 

najkrótszy odcinek). Jest tam pewnie zakaz, ale kierowcy nagminne go łamią. Prośba 

dotyczyła przeprowadzenia stosownej rozmowy z Policją, aby ta egzekwowała zakaz 

stosując odpowiednie środki karne (mandat). 

• Do radnej zwróciła się też młodsza część mieszkańców Osiedla o doposażenie boiska,  

w brakujący drugi kosz do gry w piłkę koszykową, jeżeli jest to w gestii Gminy 

Więcbork. 

• Wnioskowała również o umiejscowienie 3-4 ławek z ulicy Gdańskiej przy zejściu od 

bloku Nr 4. Ta prośba skierowana była od starszych mieszkańców Osiedla. 

Burmistrza Więcborka deklarował, że sprawie parkowania porozmawia z Kierownikiem 

Posterunku Policji w Więcborku, a jeżeli zajedzie potrzeba, to i z Panem Komendantem 

Policji. W przypadku boiska, teren należy do Spółdzielni Mieszkaniowej i temat kosza należy 

zgłosić właśnie tam. Co do ławek zrobione zostanie rozeznanie i raczej coś w tej materii da 

się zrobić. 

Przewodnicząca RM powróciła do wcześniej poruszanych kwestii przetargowych mówiąc, 

że rozumie, iż tych przetargów jest dużo, ale priorytetem powinny być te dotyczące 

inwestycji. Poza tym ten dział w Urzędzie Miejskim powinien zostać rozdzielony z uwagi na 

zakres spraw i komfort pracy.  
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Burmistrz Więcborka zgodził się z radną, że priorytetem są przetargi inwestycyjne. 

Odpowiada za realizację budżetu i ma świadomość powagi sytuacji. Dotychczas wszystkie 

inwestycje zostały zrealizowane zgodnie z przyjętym harmonogramem, natomiast nie można 

nie zrealizować i nie przeprowadzić innych istotnych przetargów, np. na ubezpieczenie 

mienia komunalnego, czy na konserwację oświetlenia ulicznego.  

Radna Beata Kopta powiedziała, że wspólnie z radna Dorotą Wnuk była na posiedzeniu 

Rady Programowej w Miejsko - Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. Wcześniej ze 

strony rady skład ten uzupełniał zmarły radny p. Stanisław Wegner. Radna proponowała 

wyłonienie osoby z obecnego składu Rady jednej osoby i powierzyć jej reprezentowanie 

Rady na ww. forum. Radna pokrótce wyjaśniła z czym wiąże się udział w pracach Rady 

Programowej i kto ją tworzy. 

Pracę w Radzie Programowej zadeklarował radny Tomasz Bykowski 

Radna Sylwia Świerczewska-Łaznowska zgłosiła potrzebę wymiany lustra drogowego przy 

wyjeździe z ulicy Rybackiej. Stan techniczny obecnego przestał spełniać przypisaną mu 

funkcję, co stwarza niebezpieczeństwo w ruchu drogowym. Radna poinformowała również 

radnych o zbiórce pieniędzy na Amelię Lipińską, które ma być wsparciem dla rodziców 

dziewczynki chorej na miopatię mięśniową postępującą, na zakup mieszkania, które umożliwi 

jej wyjście z domu /środki ze zbiórki ma być uzupełnieniem kwoty oszczędności, które już 

udało się zgromadzić rodzicom oraz planowanej pożyczki/. Obecnie dziewczynka jest 

uwięziona w domu, bo kondygnacja na której mieszka oraz techniczne możliwości klatki 

schodowej skutecznie uniemożliwiają przemieszczanie dziewczynki. Gmina Więcbork nie 

dysponuje mieszkaniem na parterze, które mogłaby udostępnić rodzinie, natomiast 

zaproponowana lokalizacja w Pęperzynie odpada z uwagi na stan zdrowia Dziewczynki  

i konieczność dostępu do szybkiej pomocy medycznej. W zbiórkę zaangażowało się już kilka 

instytucji i osób poprzez organizację różnego imprez kulturalnych, czy sportowych rodzaju 

Radna prosiła o rozpropagowanie tej akcji wśród mieszkańców gminy przez radnych.  

Burmistrz Więcborka podziękował za cenną uwagę dotyczącą lustra drogowego. W tej 

sprawie Burmistrz będzie rozmawiał z Zarządem Dróg Wojewódzkich – właścicielem 

infrastruktury drogowej. Druga sprawa poruszona przez radna jest mu dobrze znana. Jest  

w niej dużo kwestii prawnych, które pewne procedury blokują. Państwo nie wykluczali 

wynajmu, ale obawa tkwi w sytuacji wynajęcia i możliwego w tej opcji wypowiedzenia 

umowy przez właściciela praktycznie w każdej chwili. Gdzie wówczas podzieją się z chorym 

dzieckiem. Rozważano różne możliwości, w tym, znalezienie lokalu do zakupu na rynku 

wtórnym. Lokal jest, pozostaje kwestia środków potrzebnych na zakup. Zbiórka środków ma 

pomóc w zmniejszeniu wartości wziętego kredytu.  

Przewodniczący Komisji w imieniu mieszkańca ulicy Górnej w Więcborku przedstawił 

potrzebę montażu progu spowalniającego. W tej lokalizacji występuje naturalne pochylenie 

terenu, co powoduje, że kierowcy nie zachowują właściwej prędkości jazdy. Na nawierzchni 

zamontowany jest już jeden próg spowalniający, ale proponuje się, aby dla bezpieczeństwa 

zwiększyć tą ilość o jeszcze jeden lub dwa progi dodatkowe. 

Radna Beata Kopta powiedziała, że tej sprawy nikt do niej nie zgłaszał. Osobiście składała 

interpelację w sprawie przebudowy nawierzchni i budowy chodnika w tej lokalizacji. Jeżeli 

powstanie tam chodnik na pewno zwiększy on bezpieczeństwo. W kwestii montażu 

dodatkowych progów radna była bardzo sceptyczna. 
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Burmistrz Więcborka powiedział, że temat słyszy pierwszy raz, takie sygnały nie dotarły do 

Gminy.  Na tą chwilę nie może odpowiedzieć, czy dodatkowe progi się pojawią na ww. ulicy, 

gdyż trzeba ocenić sytuację w terenie. Traktuje głos, jako wniosek, który należy 

zweryfikować i ocenić jego zasadność.  

Radny Bykowski z racji zbliżającego się sezonu turystycznego, zaakcentował potrzebę 

zwiększenia bezpieczeństwa na drodze prowadzącej do plaży miejskiej. Na nawierzchni 

zamontowany jest jeden próg, ograniczenie 30km/h jest nagminnie łamane przez kierowców, 

a dodatkowym utrudnieniem komunikacyjnym jest działająca wypożyczalnia gokartów i ten 

sprzęt poruszający się ze znaczną prędkością. Mieszkańcy obawiają się, że w końcu dojdzie 

tam do tragedii. Temat jest wart uwagi szczególnie o tej porze. 

W odpowiedzi Burmistrz Więcborka wskazał, że na odcinku ulicy Strzeleckiej, gdzie nie 

ma chodnika jest wprowadzona strefa zamieszkania, a w niej obowiązuje ograniczenie 

prędkości do 20km/h. Pierwszeństwo ma tam oczywiście pieszy. Szansa na bezpieczeństwo 

będzie tylko wówczas, kiedy wszyscy będą szanowali przepisy ruchu drogowego. W tej 

sprawie będzie rozmawiał z Policją, bo szczerze mówiąc, co więcej można zrobić. Kolejne 

progi spowalniające też nie są rozwiązaniem. Nie po to wprowadzono tam wspomnianą strefę, 

która wyklucza również możliwość parkowania na tym odcinku. 

Radna Bonecka podsumowała, że jest to kolejna rzecz, której adresatem jest Policja i jej 

zakres obowiązków, a refleksja w związku z tym nasuwa się sama. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 
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